
 
P r o t o k ó ł   Nr XVII/04 
z sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 10 marca 2004 roku 
w sali Urz�du Gminy w Stegnie. 

 
Sesj� Rady Gminy Stegna otworzyła i prowadziła Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska. 
W sesji uczestniczyło 12 radnych. Nieobecni na sesji : Radny Pan Marian Ciasnocha. Radny 
Pan Paweł Nieckarz, Radny Pan Stanisław Kukułka. 
W sesji udział wzi�li sołtysi z terenu gminy. 
 
Ad. Pkt. Nr.2. 
 
Na Sekretarza obrad zaproponowano Radnego Pana Krzysztofa Dragana. Za kandydatur� 
radnego głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał si� od głosu. 
 
Ad. Pkt. Nr. 3. 
 
Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski zaproponował wycofanie z porz�dku obrad pkt 7,5 tj. 
zmiany Uchwały Nr XI/73/2003 z dnia 25.07.2003 r dotycz�cej przyst�pienia do sporz�dzenia  
zmiany Studium Uwarunkowa� i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 
Stegna oraz pkt 7,7 przyst�pienia do opracowania Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego terenów le�nych wsi Mikoszewo.    
Wójt wyja�nił, �e na dzisiejszej sesji nie ma konieczno�ci podejmowania tych uchwał. 
Za wycofaniem z porz�dku obrad pkt. 7,5 głosowało 12 radnych, 
Za wycofaniem z porz�dku obrad pkt. 7,7 glosowało 12 radnych. 
 
Przewodnicz�ca Rady odczytała porz�dek obrad wraz z wniesionymi zmianami.Za 
przyj�ciem porz�dku obrad wraz z wniesionymi  poprawkami głosowało   12 radnych.  
Porz�dek obrad został przyj�ty w brzmieniu jn: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno�ci obrad. 
2. Wybór Sekretarza obrad. 
3. Zatwierdzenie porz�dku obrad. 
4. Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy sesjami. 
7. Podj�cie uchwał w sprawie: 
7,1. Zatwierdzenie bud�etu na 2004 rok. 
A/  odczytanie uchwały, 

      B/   uzasadnienia, 
      C/   odczytanie opinii komisji, 
      D/   odczytanie opinii RIO 
      E/    dyskusja nad projektem uchwały bud�etowej . 
      F/   glosowanie nad projektem uchwały. 
      7,2.odpłatnego nabycia na mienie komunalne nieruchomo�ci niezabudowanej poło�onej 
            we wsi Rybina stanowi�cej działk� Nr 303/26 
 
      7,3. wyra�enia zgody na dokonanie darowizny nieruchomo�ci na rzecz Zwi�zku  
             Komunalnego do Eksploatacji Sieci Centralnego Wodoci�gu �uławskiego . 



      7,4. zasad sprzeda�y na rzecz u�ytkowników wieczystych prawa własno�ci nieruchomo�ci  
             gruntowych stanowi�cych własno�� gminy Stegna, wykorzystywanych na cele 
             budownictwa mieszkaniowego i udzielania bonifikaty od ceny sprzeda�y. 
      7,5. zmiany uchwały  Nr XII/79/2003 z dnia 26.09.2003 dotycz�cej przyst�pienia do 
             sporz�dzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego wsi Jantar. 

8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 
9. Przyj�cie planu pracy Rady i Komisji. 
10. Sprawy ró�ne. 

 
Ad. Pkt. Nr. 4. 
 
Za przyj�ciem protokołu z poprzedniej sesji  głosowało 12 radnych. 
 
Ad. Pkt. Nr 5. 
 
Interpelacje i wnioski zgłosili  nast�puj�cy radni : 
 
1.Radny Pan Jerzy Wagner – wnioskował do Wójta o podj�cie działa� maj�cych na celu 
popraw� stanu nawierzchni dróg wewn�trznych tj. wyrównanie istniej�cych dziur  a nast�pnie 
nasypanie warstwy grubego tłucznia zapobiegaj�cego ponownemu ich powstawaniu. 
Jednocze�nie w imieniu mieszka�ców podzi�kował Panu Wójtowi za umieszczenie w 
tegorocznym planie inwestycyjnym bud�etu gminy opracowanie dokumentacji na budow� 
ulicy Długiej w Mikoszewie. 
 
2. Radny Pan Wagner poprosił o wyja�nienie umieszczenia o�wiadczenia w prasie Wójta 
Pana Mariana Ranoszka. Prosi o zaj�cie stanowiska i wytłumaczenie mieszka�com 
zamieszczenia  o�wiadczenia  w prasie. 
 
3 Radny Pan  Waldemar Szyma�ski wnioskował o wyra�enie zgody przez Rad� na 
dokonanie  kontroli przez Komisj� Rewizyjn�  w zakresie przeprowadzonych przetargów na 
opracowanie planów zagospodarowania przestrzennego, umów z Panem Rakowskim na 
opracowanie planów / całej dokumentacji / oraz dokumentacji na budow� wiatraków. 
 
3. Pan Szyma�ski wnosi o udzielenie odpowiedzi  na pi�mie w sprawie utworzenia 
Przedsi�biorstwa Komunalnego na bazie Spółki Wodnej. 
 
4.Radny Pan Ryszard Fidut – wnioskował aby przy sprzeda�y wi�kszej ilo�ci działek 
sprzedawa� działki uzbrojone. 
 
5.Radny Pan Jan Hudomi�t   prosi o odpowied� dlaczego Pani Uzunow nie płaci czynszu    
za lokal w O�rodku Zdrowia w Drewnicy.  Od pa�dziernika 2002 roku budynek został 
przej�ty przez Urz�d Gminy. 
 
6.Radny Pan Sebastian Kleczewski   prosi o poinformowanie o podj�tych działaniach 
zmierzaj�cych do pozyskania �rodków finansowych z Agencji Nieruchomo�ci Rolnej na 
przygotowanie i budow� kanalizacji we wsi Ksi���ce �uławy. 
 
7.Radny  Pan Sebastian Kleczewski – wnosi o wyja�nienie o�wiadczenia Wójta Pana 
Ranoszka. Powy�sze o�wiadczenie podwa�a wiarygodno�� Wójta. 
 



8.Radny Pan Mirowski Józef – utwardzi� parking przy Urz�dzie Gminy. 
 
9.Radna Pani Ewa D�bska – uporz�dkowa� teren po byłym Kółku Rolniczym. 
 
Ad. Pakt. Nr 6. 
 
Informacje o swojej pracy  w okresie mi�dzy sesjami  tj. w okresie stycze� – marzec  
przedstawił Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski. 
Informacja stanowi zał�cznik do protokołu. 
 
Ad. Pk Nr 7,1. 
 
Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa Dabska  odczytała projekt uchwały w sprawie bud�etu gminy 
na 2004 rok. 
Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski przedstawił uzasadnienie do uchwały. / zał�cznik do 
protokołu/. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska odczytała stanowisko Komisji Bud�etowej 
dot. projektu bud�etu. / zał. do protokołu./ 
Skarbnik Gminy Pani Halina Pola�ska odczytała Uchwał� składu orzekaj�cego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Gda�sku w sprawie opinii o projekcie bud�etu Gminy Stegna na 2004 
rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego wraz z obja�nieniami. / zał. do protokołu/. 
 
Radny Pan Sebastian Kleczewski  stwierdził, �e bud�et został przygotowany dobrze, 
podzi�kował Skarbnikowi, Wójtowi  i  wszystkim osobom zaanga�owanym w przygotowaniu 
bud�etu. Uwa�a, �e bud�et jest przygotowany w dobrym kierunku  tj w kierunku 
najwa�niejszych dla gminy inwestycji.  Wnosi o jak najszybsze przygotowanie wieloletniego 
planu inwestycyjnego. 
Projekt bud�etu zawiera jednak pewne usterki, jednym z nich to brak programu 
oszcz�dno�ciowego 
Na nast�pne lata nale�y opracowa� bud�et w kierunku oszcz�dno�ci. 
 
Z-ca Wójta wyja�nił, �e na dzisiejszej sesji jedna z uchwał która b�dzie podejmowana, 
wprowadza pewne oszcz�dno�ci. Gmina proponuje sprzeda� lokali na bardzo dogodnych 
warunkach, oszcz�dzi to gminie przeprowadzanie remontów w tych budynkach. 
Z-ca Wójta zobowi�zał si� na przedstawienie na komisjach wprowadzenia pewnych  
oszcz�dno�ci  w o�wiacie.  
 
Pan Koszelak – Przewodnicz�cy Rady O�wiatowej przedstawił opini� rady o�wiatowej. 
/ opinia stanowi zał�cznik do protokołu./  
 
Z-ca Wójta ustosunkował si� do opinii rady o�wiatowej. Uwa�a, �e najwa�niejsze inwestycje 
to  woda, kanalizacja, drogi i te zadania  s� uj�te w bud�ecie. Wójt wyja�nił, �e je�eli 
przeprowadzimy termomodernizacj� szkół to nie b�dziemy mogli wykona� tych inwestycji. 
 
Radny Pan Szyma�ski stwierdził, �e bud�et ten jest bardzo trudny do wykonania, je�eli nie 
zostanie wykonany b�dzie to dla naszej gminy bardzo złe. W 1999 roku podj�te decyzje 
dotycz�ce funkcjonowania o�wiaty zawa�yły na to, �e ten system  jest bardzo drogi. 
Pan Szyma�ski   stwierdził, �e sprawa wody jest bardzo wa�na, nale�y przyj�� strategiczne 
decyzje i takie w tym bud�ecie zostały przyj�te. 
 



Pan Marek Koszelak – kiedy była powoływana rada o�wiaty mówiono, �e o�wiata jest spraw� 
priorytetow�.  Jednak w bud�ecie nie ma zaplanowanych �rodków na termomodernizacj� 
szkół. Jest to bardzo wa�na rzecz.  Pan Koszelak stwierdził, �e bud�et dla o�wiaty grozi 
niedoborem pieni�dzy na pensje dla nauczycieli. 
 
Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski stwierdzi, �e o�wiata jest na pierwszym miejscu 
pierwsza po czterech inwestycjach niezb�dnych do �ycia. 
Wójt wyja�nił , �e  nigdy jeszcze w gminie Stegna nie zabrakło �rodków na pensje dla 
nauczycieli i tym razem nie zabraknie. 
Radny Pan Fidut stwierdził, �e je�eli nie b�dzie �rodków w o�wiacie to b�dzie mo�na 
przenie�� �rodki  z rezerwy bud�etowej. 
 
Pani D�bska poinformowała, �e protokół rady  o�wiatowej był analizowany na posiedzeniach 
komisji., jednak samorz�d nie jest w stanie wszystkich potrzeb zabezpieczy�. 
 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady poddała pod glosowanie projekt bud�etu gminy. 
Za  podj�ciem uchwały w sprawie bud�etu gminy glosowało 12 radnych. 
 

Przyj�to uchwał� Nr XVII ) 118 ) 04 
w sprawie bud�etu gminy na 2004 rok. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa Dabska podzi�kowała Wójtowi, Skarbnikowi , �e w bud�ecie 
uwzgl�dniono dodatkowe �rodki w bud�ecie  o co wnioskowały komisje. 
 
Ad. Pkt. Nr 7,2. 
 
Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski wyja�nił  projekt uchwały w sprawie odpłatnego 
nabycia na mienie komunalne nieruchomo�ci niezabudowanej poło�onej we wsi Rybina. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska odczytała projekt uchwały. Projekt 
uchwały poddano pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 11 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr  XVII ) 119 ) 04 
w sprawie odpłatnego nabycia na mienie komunalne nieruchomo�ci 

      niezabudowanej poło�onej we wsi Rybina. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Ad. Pkt. Nr 7,3. 
 
Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski  przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomo�ci na rzecz Zwi�zku Komunalnego do Eksploatacji Sieci Centralnego Wodoci�gu 
�uławskiego. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady odczytała projekt uchwały.  Projekt uchwały poddano pod 
głosowanie. Za podj�ciem uchwały głosowało 11 radnych.  
 
 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XVII ) 120 ) 04 
w sprawie zbycia nieruchomo�ci na rzecz Zwi�zku Komunalnego do Eksploatacji 

Centralnego Wodoci�gu �uławskiego. 



Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 
 
Ad. Pkt. Nr 7,4. 
 
Z-ca Wójta Gminy Pan Mariusz Ogrodowski wyja�nił  projekt uchwały w sprawie zasad 
sprzeda�y lokali mieszkalnych najemcom oraz sprzeda�y na rzecz uzytkowników 
wieczystych prawa własno�ci nieruchomo�ci gruntowych wykorzystywanych na cele 
budownictwa mieszkaniowego i udzielania bonifikaty od ceny sprzeda�y. 
Przewodnicz�ca Rady poinformowała, �e na wspólnych posiedzeniach komisji radni wnie�li 
 o wykres�enie  z projektu uchwały  pkt 3  zał Nr 2. 
Przewodnicz�ca Rady poddała pod głosowanie wykre�lenie w załczniku Nr 2 pkt. 3. 
Za wykresleniem powy�szego pkt. głosowało 12 radnych. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady poddała  pod głosowanie projekt uchwały. Za podj�ciem 
uchwały glosowało 12 radnych. 
 

Przyj�to Uchwał� Nr XVII / 121 / 04 
w sprawie zasad sprzeda�y lokali mieszkalnych najemcom oraz sprzeda�y na rzecz 

u�ytkowników wieczystych prawa własno�ci nieruchomo�ci gruntowych 
wykorzystywanych na cele budownictwa mieszkaniowego 

i udzielania bonifikaty od ceny sprzeda�y 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
Radny Pan Waldemar Szyma�ski  stwierdził, �e ta uchwała wychodzi naprzeciw 
mieszka�com.  Mieszka�cy b�d� mogli wykupi� lokale na bardzo korzystnych warunkach 
Uchwała ta dotyczy równi�� udzielania bonifikaty przy sprzeda�y nieruchomo�ci gruntowych 
zaj�tych pod budownictwo mieszkaniowe  u�ytkownikom wieczystym. 
Pan Załuga wnioskował o szerokie propagowanie tej uchwały. 
 
Ad. Pkt Nr  7,5. 
 
Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr XII/79/2003 z dnia 26.09.03 w sprawie przyst�pienia do sporz�dzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego wsi Jantar. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska odczytała projekt uchwały.  Projekt 
uchwały wniesiono pod głosowanie. Za podj�ciem uchwały glosowało 11 radnych. 
 

Przyj�to  Uchwał�  Nr XVII / 122 / 04 
w sprawie zmiany uchwały Nr XII / 79 / 2003 z dnia 26.09.03 w sprawie 
Przyst�pienia do sporz�dzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego wsi Jantar. 
Uchwała stanowi zał�cznik do protokołu. 

 
 
Ad. Pkt. Nr  8. 
 
Odpowiedzi na wnioski udzielił  Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski. 
 
- W sprawie wyrównania dróg gminnych  pracownik Urz�du Gminy Gminy b�dzie uzgadniał 
z sołtysami, które drogi maja by� wyrównane. 
 



- Z-ca Wójta nie mo�e  wypowiedzie� si� w sprawie umieszczenia w prasie o�wiadczenia 
Wójta Pana Mariana Ranoszka. 

-  
-Odno�nie lokalu  w którym zamieszkuje Pani Uzunow Radny otrzyma odpowied� –na 
pi�mie. 
 
- teren przy gminie nale�y do władz ko�cielnych , gmina korzysta z tego terenu. 
Na pozostałe wnioski radni otrzymaj� odpowied� na pi�mie. 
 
Ad. Pkt Nr 9. 
 
Przewodnicz�cy Komisji Bud�etowej Pan Sebastian Kleczewski odczytał propozycje planu 
pracy komisji n 2004 rok. 
Za przyj�ciem planu pracy komisji na 2004 rok głosowało 12 radnych. 
Plan pracy stanowi zał�cznik do protokołu. 
 
Przewodnicz�ca Komisji ds. Społecznych Pani Iwona Bło�ska przedstawiła plan pracy 
komisji ds. Społecznych. 
 
Za przyj�ciem planu pracy komisji głosowało 12 radnych. 
 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady Pani Ewa D�bska  przedstawiła plan pracy Rady na 2004 rok 
 
Za przyj�ciem planu pracy Rady głosowało 12 radnych. 
 
Ad. Pkt Nr 10. 
 
Z-ca Wójta Pan Mariusz Ogrodowski ustosunkował si� do zapyta� z poprzedniej sesji. 
Powy�sze odpowiedzi stanowi� zał�cznik do protokołu. 
Pan Osowski Roman zwrócił si� z wnioskiem o pomoc w naprawie drogi  w Chor��ówce 
droga ta jest drog� powiatow�. 
 
Radny Pan Fura Jerzy poruszył spraw� zwolnienia  z Gimnazjum w Mikoszewie Pani Marii 
Pawłowskiej . Chciałby otrzyma� odpowied� czy gmina z tego powodu poniosła dodatkowe 
wydatki, je�eli tak to w jakiej wysoko�ci.  
Czy zostały wypłacone przez Dyrektora Gimnazjum w Mikoszewie Pani Pawłowskiej  
wszystkie �wiadczenia pieni��ne które powinny by� wypłacone w zwi�zku z  zawart�  ugod�  
przed S�dem Pracy. Je�eli Dyrektor Gimnazjum  naraził bud�et na dodatkowe wydatki to czy 
b�d� wyci�gni�te konsekwencje w stosunku do Dyrektora.   
Z-ca Wójta Pan Ogrodowski  odpowiedział, �e zapozna si� ze spraw� i zostanie radnemu 
udzielona odpowied�. 
 
Pan Koszelak – Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Drewnicy  podzi�kował  Pani 
Ewie  Dabskiej i Wójtowi Gminy za udzielon�  pomoc w zorganizowaniu wycieczki do 
Akwaparku. 
 
Pani Załucka podzi�kowała za udział radnych przy odczycie raportu przez Kuratorium. 
Pani Piechnik – Dyrektor Gimnazjum w Tujsku podzi�kowała Wójtowi za zorganizowanie 
pobytu dzieci z Holandii. 
 



Pan Czarnecki poinformował, �e zło�ył podanie do Urz�du Gminy  o wycink� drzew i dostał 
odmown� decyzj�, dlaczego  w takim razie radny ze Stobca uzyskał zezwolenie. Prosi  
o wyja�nienie tej sprawy.  
 
Radny Pan Sebastian Kleczewski  w zwi�zku z tym, �e przestał istnie� GOKSTiR prosił o 
przedstawienie koncepcji działania nowej komórki. Otrzymał  kilka kartek odpowiedzi 
podpisane przez Pani� Grudniewsk�. Jednak nie było odpowiedzi o jak� prosił. W zwi�zku z 
tym prosi o udzielenia takiej odpowiedzi przez Wójta. 
 
Pan Ogrodowski wyja�nił, �e pod koniec marca b�dzie omawiany temat nowej instytucji 
GOK i przedstawi na sesji wszystkie wyja�nienia w tej sprawie. 
Pani Ewa D�bska poruszyła spraw� braku odpowiedzi na podanie P. Łaszewicz o wykup 
mieszkania.. 
Pan Wagner  - w zwi�zku z remontem  trasy E –7. prosi o poczynienie stara� o pozyskanie 
destruktu z remontowanej nawierzchni. 
 
Pan Traczuk zwrócił si� z pytaniem dlaczego nie odbyło si� spotkanie z rolnikami  które 
zaplanowane było na 9 marca br. 
Prosi o wyja�nienie tej sprawy. 
 
Wobec wyczerpania porz�dku obrad sesj� uznano za zako�czon�. 
 
Protokołowała                                         Sekretarz obrad : 
Halina Całkiewicz.                    Krzysztof  Dragan 
 
 
 
 


